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                                                                                                                                   DUBEN  2024  
MÍSTNÍ ZPRAVODAJ OBCE OUDOLEŇ 

SLOVO STAROSTKY  
 
Vážení spoluobčané, 
     když přichází duben, ožívá svět kolem nás. Příroda 
se probouzí, letos opravdu velmi rychle, a nám se nabízí 
možnost objevovat nové aktivity, plány a příležitosti. Ať 
už si vybereme procházku do přírody nebo začínáme 
přemýšlet o práci na zahrádce, duben nás inspiruje 
k tomu, abychom využili každou možnost, kterou nám 
tento měsíc nabízí. 
     Uklizené prostředí je základním předpokladem pro 
zdravý a příjemný život. Každý z nás má odpovědnost 
za zachování čistoty nejen v našich domovech, ale i na 
veřejných prostranstvích. Jedním ze způsobů, jak při-
spět k udržení čistoty našeho okolí je 
účast na tradiční akci Čistá Vysočina, 
která proběhne v pátek 12. dubna. Budu 
moc ráda, když se společně se zastupi-
teli sběru odpadků kolem cest a silnic 
zúčastníte. Pokud máte ještě přeby-
tečné věci na spálení, odvezte je na ča-
rodějnice. Prosíme vás, abyste zby-
tečně nepálili u svých domovů. 
     Srdečně zvu všechny místní seniory 
na tradiční setkání, které se v letošním 
roce uskuteční v pátek 26. dubna na 
sále kulturního domu. Těšíme se na vaši 
účast a společně si užijeme příjemný ve-
čer plný radosti, popovídání, zábavy a 
dobré nálady. 
     Začaly nám stavební práce. Od polo-
viny března probíhá příprava na vý-
stavbu inženýrských sítí k nové lokalitě 
stavebních parcel. Začneme s výstav-
bou nového vodovodu, pokládkou 

plynovodního potrubí a veřejného osvětlení. Čekáme na 
výběrové řízení, které rozhodne o firmě na vybudování 
elektrických přípojek. Prosíme majitele sousedních po-
zemků o shovívavost a trpělivost.  
     V horní části obce začala plánovaná přeložka elek-
trického vedení do země a s ní související výstavba no-
vého veřejného osvětlení. Též prosíme občany o trpěli-
vost a pochopení. 
     Obec získala stavební povolení na rekonstrukci 
školní kuchyně a jídelny v kulturním domě. Zahájíme vý-
běrové řízení, plánovaná výstavba by měla proběhnout 
o letních prázdninách. 
     Ať vás dubnové dny naplní štěstím a optimismem! 
                                Blanka Zvolánková, starostka obce 
 

Oslava Mezinárodního dne žen. 
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− Usnesení jsou průběžně plněna.  

− Zastupitelstvo bylo seznámeno se žádostí TJ Sokol 
Oudoleň z. s. o odpuštění pronájmu KD v rámci po-
řádání zábavy dne 30. 3. Zastupitelstvo schvaluje 
prominutí pronájmu kulturního domu místním spol-
kům v rámci pořádání jedné kulturní akce (taneční 
zábava, ples) v roce 2024.  

− Na místě samém byly prověřeny žádosti o kácení 
stromů: 
▪ žádost o pokácení 5 ks olší na pozemku 

p. č. 97/1 v k.  ú. Oudoleň, 
▪ žádost o pokácení 1 ks javoru na pozemku 

p. č. 152/3 v k. ú. Oudoleň,  
▪ žádost o pokácení 1 ks smrku a 2 ks stříbrných 

smrků na pozemku p. č. 23/2 v k. ú. Oudoleň. 
Zastupitelstvo doporučuje pokácení.   

− Zastupitelstvo schvaluje Smlouvu o zřízení věcného 
břemene služebnosti mezi Obcí Oudoleň (povinnou), 
GasNet, s. r. o., zastoupená společností GasNet 
Služby, s. r. o. (oprávněnou), a investorem, spočíva-
jící v právu zřídit a provozovat na části pozemku 
p. č. 160/31 v k. ú. Oudoleň vyznačeném v geome-
trickém plánu č. 466-2008/2024 plynárenské zaří-
zení, dále schvaluje jednorázovou úplatu za zřízení 
věcného břemene ve výši 1 000 Kč včetně DPH a 
pověřuje starostku podpisem smlouvy.  

− Zastupitelstvo schvaluje na základě geometrického 
plánu č. 442-26/2022 směnu části pozemku obce 
p. č. 648/45 díl „d“ o výměře 14 m2, trvalý trávní po-
rost, a pozemku obce p. č. 753/2 (odděleného od po-
zemku p. č. 753) o výměře 129 m2, ostatní plocha, 
ostatní komunikace, v k. ú. Oudoleň za část po-
zemku společnosti Havlíčkova Borová zemědělská 
a. s., p. č. 648/48 díl „b“ o výměře 114 m2, ostatní 
plocha, jiná plocha, v k. ú. Oudoleň a pověřuje sta-
rostku podpisem smlouvy. Havlíčkova Borová země-
dělská a. s. uhradí vyhotovení geometrického plánu, 
obec uhradí sepsání smlouvy. Havlíčkova Borová 
zemědělská a. s. dále obci uhradí částku ve výši 
870 Kč za rozdíl ve výměře pozemků (29 m2 
á 30 Kč/m2). Náklady na zápis smlouvy do katastru 
nemovitostí budou hrazeny napolovic. 

− Zastupitelstvo schvaluje poskytnutí dotace ve výši 
100 000 Kč na výstavbu rodinného domu na 
pozemku p. č. 17/1, p. č. 17/2 a p. č. st. 35/1 v k. ú. 
Oudoleň a pověřuje starostku podpisem veřejno-
právní smlouvy.  

− Zastupitelstvo schvaluje požádat o dotaci 
z programu Obnova venkova Vysočiny 2024 na 
projekt: Výměna podlah v kulturním domě.  

− Zastupitelstvo schvaluje poskytnutí finančního daru 
Pečovatelské službě Chotěboř ve výši 5 000 Kč. 

− Zastupitelstvo bere na vědomí stav peněžních pro-
středků na účtech: 
ČSOB, a. s.   1 452 899,07 
ČSOB, a. s.                         10 572 043,10 
Česká spořitelna, a. s.           1 371 323,90 
Česká národní banka 1 273 116,08 
Celkem                                14 669 382,15 Kč. 

− Různé - zastupitelstvo bylo seznámeno: 
▪ s informacemi k rekonstrukci školní kuchyně, 

k obecnímu lesu a k pozemkovým úpravám. 
▪ s informacemi k Posezení se seniory. 
▪ s informacemi z jednání ohledně autobusové do-

pravy v roce 2025. 
▪ se stížností na parkování aut na veřejném pro-

stranství a v komunikaci.  
▪ s termínem zasedání zastupitelstva ve středu 

17. 4. od 18.00 hodin. 

VÝSLEDKY ANKETY K MOŽNÉ VÝSTAVBĚ 

VĚTRNÝCH ELEKTRÁREN V OBCI OUDOLEŇ 
 

Anketní otázka zněla: 
Souhlasíte s tím, aby Zastupitelstvo obce Oudoleň pod-
niklo další kroky směřující k podpoře výstavby větrných 
elektráren o celkové výšce cca 200 m nad terénem a 
s tím související přijetí finančních prostředků od společ-
nosti ČEZ Obnovitelné zdroje nebo jiného investora 
v řádech 220 – 600 tisíc korun za 1 elektrárnu za rok na 
další rozvoj obce Oudoleň? 
 

Počet vydaných anketních lístků: 291 
Počet odevzdaných vyplněných anketních lístků: 
222 
Počet odevzdaných, ale nevyplněných anketních 
lístků: 1 
Účast obyvatel: 76,6 % 

Odpověď ANO:     80 
Odpověď NE:      142  
 

Vážení spoluobčané, 
     upřímně vám děkujeme za účast a zapojení do ne-
dávné ankety týkající se možné výstavby větrných elek-
tráren v naší obci. Váš aktivní přístup je pro nás zásadní 
a velmi důležitý k dalšímu plánování a rozhodování 
v dané problematice. Rozumíme tomu, že téma větr-
ných elektráren může vyvolávat různé názory a emoce. 
Jsme si vědomi, že každý má právo na svůj názor, což 
představuje váš zájem o budoucnost naší obce. Bez va-
šeho zapojení by bylo velmi obtížné dosáhnout rozhod-
nutí, které by co nejlépe zohledňovalo zájmy a potřeby 
všech občanů. Vaše podpora nás motivuje k další bu-
doucnosti naší obce.                                                             
                                Blanka Zvolánková, starostka obce 

ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE DNE 13. 3. 2024 

 

 

 

P O Z V Á N K A 
 
 

na zasedání Zastupitelstva obce Oudoleň, které se 
bude konat ve středu 17. 4. 2024 od 18.00 hodin 
v zasedací místnosti obecního úřadu.  
  
 

Program: 
1. Zahájení 
2. Kontrola usnesení 
3. Větrné elektrárny 
4. Dotační program Fondu Vysočiny 
5. Výběrové řízení: Veřejné osvětlení  
6. Výběrové řízení: Stavební úpravy školní kuchyně 
7. Úplata za mateřskou školu a školní družinu 
8. Rozpočtové opatření č. 2/2024 

 
 
 OBECNÍ ÚŘAD INFORMUJE… 

, 
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MEZINÁRODNÍ DEN ŽEN OSLAVILO 58 ŽEN      

      V pátek 8. 3. na svátek Mezinárodního dne žen jsme 
uspořádaly pro místní ženy, dámy, slečny nad 18 let 
věku života oslavu svátku. 
      Oslava se konala v místním kulturním domě v sále 
od 17:00 hodin. Obecní úřad zajistil hudbu, občerstvení, 
nápoje a tombolu. Zúčastněné ženy mohou potvrdit, že 
ceny v tombole byly opravdu rozmanité. Vedle rozkvet-
lých petrklíčů, salónek, něčeho na zub, křížáků, šňůrek, 
výletu do Alp se dalo vyhrát opravdu leccos. Doporučily 
jsme děvčatům, kterým cena nesedla, aby s kolegyněmi 
směňovala. Většina cen ovšem sedla perfektně. 
     Při příchodu jsme všechny ženy přivítaly, podaly 
ruku, obdarovaly červeným karafiátem, papírovým sr-
díčkem s přáním a popřály příjemnou zábavu. Pak už si 
sedly k ozdobeným stolům, kde na každou ženu čekal 
chlebíček, věneček, jablková buchta, koláče, perníčky... 
K pití si mohly dopřát víno bílé nebo červené, pivo, vodu 
s citrónem, kávu nebo čaj. 
     Dámy byly veselé, bujaré, spokojené – jak to má na 
náš svátek být. Jsme moc rády, že se tato akce povedla, 
a dle místních žen ji máme příští rok uspořádat opět. 
Uspořádáme ji velice rády, když budeme vědět, že zase 
přijdete. A že vás přijde třeba ještě víc. 
     A kde a jak Mezinárodní den žen vznikl? Možná vás 
překvapíme, ale za vznikem MDŽ opravdu nestojí 
žádná socialistická nebo komunistická strana. Naopak 
má tento svátek poněkud západní nádech. Největší zá-
sluhu v prosazování práv žen mají zejména ženy 
z Velké Británie a USA. Stávkovaly, rozdávaly letáky, 
psaly články a snažily se přesvědčit společnost, že ne-
jsou o nic méně než muži. A v roce 1913 bylo stano-
veno, že MDŽ se bude konat vždy 8. března jako 

připomínka newyorské stávky z roku 1908. Všichni by-
chom měli mít stejná práva a naše pohlaví z nás nedělá 
ani nic míň ani nic víc. 
     S přáním opětovného setkání se budou těšit pořada-
telky: Vladimíra Stehnová, Pavlína Blažková, Veronika 
Janáčková a Blanka Zvolánková. 

BAZÁREK BYL OPĚT ÚSPĚŠNÝ 
I když se bazárku zúčastnilo méně (8) prodejců než mi-
nulý rok, prodalo se oblečení za 5 075 Kč. Děkujeme. 
Vždyť oblečení, které nám už neslouží, může ještě 
dobře posloužit někomu jinému. 
 

KONTEJNER NA VELKOOBJEMOVÝ ODPAD  
Ve dnech 19. - 21. 4. bude za kulturním domem umístěn 
kontejner na velkoobjemový odpad.  
Kontejner je určen například na staré matrace, koberce, 
zrcadla, umyvadla, linoleum apod.  
Není určen na nebezpečný odpad, např. pneumatiky, 
nebo elektroodpad. 

Vážené paní, Vlaďko Stehnová, Pavlíno Blažková, Veroniko Janáčková, 
     přijměte upřímné poděkování za pečlivou přípravu a skvělou realizaci oslavy MDŽ, kterou si v kulturním domě 
naplněném častými salvami smíchu, užilo celkem 58 žen z Oudoleně. 
     Děkuji též SDH a panu Romanu Zelenkovi za dopravu starších účastníků na toto shromáždění i na Čaj o páté. 

Eva Hájková, Oudoleň 118 
 

Poděkování  
     celému OÚ a všem těm, kteří se spolupodílí na uskutečňování všech akcí jako – posezení s důchodci, čtvrteční 
čaje a bomba MDŽ! Už při příchodu milé osobní přivítání s kytičkou a papírovým srdíčkem, na kterém bylo hezké 
přání. A potom to přišlo! Tombola s velmi praktickými a vtipnými cenami, občerstvení a společné foto. Celá tato akce 
se skvělými moderátorkami paní Pavlínou Blažkovou a paní Vlaďkou Stehnovou a za pomoci paní Veroniky 
Janáčkové byla ve velmi hezkém duchu.       
     Další velký dík patří SDH, jmenovitě Romanu Zelenkovi, který je nejen zodpovědný řidič hasičského auta pro 
akce čaje, ale je i šéf nakládky a vykládky! 
     A určitě nesmíme zapomenout na vedoucí „HOSPŮDKY“ na paní Janu Stránskou. Připraví nám na přání 
dobrůtky a hlavně má milý přístup a trpělivost.  
      Vy, kterých se toto týká, VYDRŽTE a my Vám držíme palce.  

      Za starší generaci, a doufám, že i za ostatní, Jaroslava Ševcechová 

Foto: Pavlína Blažková 
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DĚTI VE ŠKOLCE VÍTALY JARO  

      Na začátku měsíce jsme se ještě chvilku věnovali té-
matu zdraví a prevenci předcházení nemocí. Děti zhlédly 
dramatizaci „Jak si veverčí kluk Kája spletl lentilky 
s prášky a veverka Terka ho pak musela zachraňovat“. 
Děti pak velmi často, v rámci ranní spontánní činnosti, 
hrály samy tuto námětovou hru a třída se tak proměnila 
ve velkou nemocnici, kde lékaři ošetřovali svoje pa-
cienty. 
     Měsíc březen je prvním jarním měsícem, a proto nás 
v tento čas provázela probouzející se příroda. Pozorovali 
jsme sluníčko, které postupně získává na síle a začíná 
ze země vytahovat první jarní kytičky – sněženky, ble-
dule, krokusy, začíná probouzet stromy, ptáčci se v tento 
čas vracejí z teplých krajin, např. čápi. My jsme si pří-
chod jara raději pojistili – inspirovali jsme se pohádkou 
„Jak se Andulka bála smrtky“ z cyklu pohádek Cha-

loupka na vršku. Společnými silami jsme si vyrobili Morenu 
ze slámy – jako symbol zimy a vhodili jsme ji do potoka, aby 
zima odplavala pryč.  Na dveřích školky jsme naší víle Mal-
víně „převlékli“ její zimní šat a vyměnili ho za jarní sukýnku. 
Sundali jsme zimní výzdobu a tvořili jarní kytičky. Na školní 
zahradě jsme shrabali listí a provedli jarní úklid. V přírodě 
jsme společně pozorovali jarní změny. Koncem měsíce 
března nás čekaly přípravy na velký jarní svátek - Veliko-
noce. S ním samozřejmě souvisí malování barevných vají-
ček, tvoření velikonoční výzdoby a seznamování se s tradicí 
Velikonoc a jejími zvyky. V průběhu celého měsíce jsme se 
naučili a zpívali jarní písničky. Seznámili jsme se s další po-
hádkou „O kohoutkovi a slepičce“. Děti si z šablony vystřihly 
a vykreslily svoje vlastní slepičky a jednoho kohoutka a z kar-

tonu jsme vyrobili kurník. Na společné 
práci se podílely všechny děti s nadše-
ním, že budou mít slepičky střechu nad 
hlavou. 
      V rámci předškolní přípravy jsme 
procvičovali matematické představy, 
geometrické tvary, zopakovali znalost 
jména, příjmení a adresy bydliště. Roz-
tleskávali jsme slova na slabiky, určo-
vali první a poslední hlásku ve slově a 
posloupnost děje. Ujasňovali jsme si 
pravolevou orientaci na papíře a stále 
trénujeme jak uvázat mašli či zavázat 
tkaničku. V dubnu čeká předškoláky zá-
pis do 1. třídy a my přejeme hodně 
úspěchů a radostných zážitků našim 
budoucím prvňáčkům.  
                         Paní učitelky ze školky

ZÁKLADNÍ ŠKOLA A MATEŘSKÁ ŠKOLA OUDOLEŇ 

 

Foto: Veronika Málková 

Foto: Eva Petříčková 
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DÍLNIČKA VE ŠKOLE - DRÁTKY A KORÁLKY 
      Ve středu 6. března přijela do naší družiny paní 
Verča J., která nám nejprve ukázala pro inspiraci něko-
lik svých výrobků z drátků a korálků a pak jsme začali 
vyrábět. Mladší žáci začali již před obědem, starší se 
pak přidali později. 
      Každé dítě si vybralo barvu silnějšího i slabšího 
drátu, do mističky si nabralo korálky, které se mu líbí, a 
mohlo začít tvořit. Krásně jsme procvičili jemnou moto-
riku, protože vzít mezi prstíčky korálek o velikosti 2 mili-
metry, navléci ho na slabý drátek, pak korálek přidržet, 
aby se neklouzal, a zároveň slabší drátek otočit kolem 
silnějšího, to dalo občas pěkně zabrat. Ale všem se dílo 
zdařilo.                                                            Učitelky ZŠ 
 
Postřehy účastníků: 
Tomík: Bylo těžké udělat uprostřed kytku, ale zvládl 
jsem to. 
Jindra: Bavilo mě to, vyrobil jsem si vajíčko, protože se 
blíží Velikonoce. 
Emča: Vyrobila jsem si motýlka, bavilo mě to, nikdy 
předtím jsem to nezkoušela. 
Kamča: Bylo to super, užila jsem si to. Spěchala jsem 
na další kroužek, a tak jsem ráda, že jsem to stihla do-
dělat.  
Nelinka, Vašík: Moc mě to bavilo. 
Ami: Udělala jsem hlavu medvídka. Trošku těžké bylo, 
že jsem musela přidržovat jedním prstem korálek, aby 
neklouzal po drátku dál, a pak jsem drátek otočila kolem 
silnějšího, navlékla další korálek a pořád dokola. 
Davídek: Vyrobil jsem z drátků a korálků písmeno „R“ 
pro maminku. Měla velkou radost a pochválila mě. 
Janička: Vyzkoušela jsem si něco nového, dobrý! 

Anežka: Bylo to dobré a docela jednoduché.  
Megí: Moc se mi to líbilo a doufám, že si příště zase 
něco vyrobíme. 
Jirka: Vyrobil jsem srdíčko pro maminku ke Dni žen. Ex-
trémně mě to bavilo. 
Pavlík: Dlouho jsem nevěděl, co mám vyrobit. Nakonec 
jsem ze silnějšího drátu vytvaroval rybářský prut a 
ze slabšího vlasec a na něm rybu. 
Bea: Vyrobila jsem srdíčko pro maminku, bylo poměrně 
jednoduché, těším se, až příště budeme vyrábět něco 
trochu složitějšího. 

 
 

 KRAJSKÉ KOLO PŘEBORU DRUŽSTEV ŠKOL 

V ŠACHU 
      Jak jsme dříve informovali, zúčastnili jsme se 
okresního kola Přeboru družstev škol v šachu, kde 
jsme obsadili 3. místo. Díky tomu jsme později dostali 
pozvánku do krajského kola, kam automaticky postu-
pují pouze první dva týmy (jeden tým účast odřekl). 
Tuto nabídku jsme rádi využili a ve čtvrtek 7. března 
jsme natěšení vyrazili. 
      Museli jsme si trošku přivstat, paní Holasová a pan 
Antl nás odvezli na zastávku do Vepřové, odkud jsme 
pokračovali autobusem do Žďáru nad Sázavou. 
      Vydali jsme se podél řeky Sázavy (na které jsme 
spatřili spoustu kačen a kačerů) do sportovní haly hned 
vedle zimního stadionu, kde se turnaj odehrával.  
      Spolu s námi přijely školy: Chotěboř - Smetanova, 
Jihlava - Demlova, Pelhřimov - Osvobození, Jihlava - 
O. Březiny, Okrouhlice, Třebíč - Kpt. Jaroše, Třebíč - 
Týnská, Nové Veselí a Hamry.  
      Hrálo se na 9 kol na čtyřech šachovnicích (každá 
škola s každou), za výhru se získal bod, za remízu půl 
bodu. Naši školu reprezentovali:  Pája, Anežka, Emča a 
Terka. Turnaj trval od 9 do 14 hodin, prakticky se hrálo 
neustále, ale koupit si něco dobrého v „bufíku“ jsme také 
stihli! :-D 
     Při vyhlášení jsme obdrželi diplom (za 7. místo, 
s čímž jsme spokojeni) a drobné ceny. Našim svěřen-
cům se podařilo získat 17 bodů (no, nahrát ještě o dva 
bodíky víc, byli bychom rázem na čtvrtém místě… :-D) 

     Pak jsme šli rychle na autobusovou zastávku, svezli 
se do Ždírce nad Doubravou a potom rovnou domů. 
     Všem hráčům děkujeme za pěknou a zodpovědnou 
reprezentaci naší školy i obce.                       Učitelky ZŠ  
 
Očima hráčů: 
Emča: Uhrála jsem 4 body z devíti. Bavilo mě, že jsme 
jeli 3x autobusem a užili jsme si to. 
Anežka: Mamka vezla mě, Emču a paní učitelku do 
Vepřové. Hrála jsem na 2. šachovnici, bylo to dobrý. 
Každý jsme dostali 2 sešity, 2 sušenky a fixy. A dohro-
mady diplom za 7. místo. 

Foto: ZŠ 

Foto: ZŠ 



 

  
OUDOLEŇSKÉ LISTY 4/2024 6 

Terka: Ráno odvezl taťka mě, Páju a Mícu do Vep-
řové na autobus. Hrála jsem na 4. šachovnici a uhrála 
jsem 6,5 bodů. Doufám, že příští rok vyrazíme zase. 
Pája: Ráno jsem jel do Borové, kde jsem pak nastoupil 
k Terce do auta. Největší radost jsem měl z toho, že 

jsem remizoval se soupeřem z Chotěboře, se kterým 
jsem v okresním kole prohrál. Bavily mě všechny partie, 
v jedné jsem ale bohužel udělal 2 nemožné tahy a tím 
prohrál, ale hezky jsem si zahrál. A nakupování v bufetu 
bylo taky fajn :-D. 

RECITAČNÍ SOUTĚŽ 
      Ve čtvrtek 14. března se vydala skupina 
šesti recitátorů ve složení Emča J., Nelinka P., 
Vašík Z., Terezka A., Elenka P. a Barunka J. do 
Chotěboře. 
     V okrskovém kole se sešlo přibližně 90 mla-
dých účastníků nejen z Chotěboře, ale 
i z Havlíčkova Brodu, Havlíčkovy Borové, Ždír-
ce, Sobíňova a dalších škol. Byli rozděleni do 
čtyř kategorií podle tříd. Každá kategorie dispo-
novala vlastní místností, kde pak každý před 
tříčlennou porotou a ostatními soutěžícími pre-
zentoval svůj naučený text. Organizátoři zpes-
třili dlouhé čekání na výsledky hrou Bingo, za-
tímco porota pečlivě posuzovala přednesy a vy-
bírala nejlepší výkony. Nakonec byly vyhlášeny 
výsledky. 
     I přesto, že žádný z našich účastníků nepo-
stoupil do okresního kola, získali cennou zkuše-
nost. Podle jejich slov „se jim to povedlo“ a „nic 
nespletli“, takže byli všichni spokojeni. Před odjezdem 
jsme si ještě užili chvíli na náměstí, kde jsme se najedli 
a společně s žáky z Havlíčkovy Borové vyčkali na auto-
bus, který nás bezpečně přivezl zpět do Oudoleně.                             
                                                                      Učitelky ZŠ 
Dojmy soutěžících: 
Vašík: Líbilo se mně to, nevadí mi, že jsem nevyhrál. 
Moje básnička se jmenovala Řehoř od Františka Char-
váta. 
Emička: Bavilo mě to, recitovala jsem Uspávanku s Po-
pelčiným oříškem. Šli jsme pak nakupovat, to mě bavilo 
asi nejvíc. 
Nelinka: Moje básnička se jmenovala Mlsná kráva. Byla 
dlouhá tak akorát. Užila jsem si to a myslím, že se mi to 
podařilo. Bavila mě hra Bingo a líbila se mi procházka 
okolo náměstí. 
Barča: Měla jsem básničku Pět minut v Africe. Moc se 
mi tam líbilo a užila jsem si to.  
Terezka: Recitovala jsem báseň Basta fidli trumpeta. 
Trému jsem neměla, řekla bych, že se mně to povedlo. 
Vystupovala jsem jako první. Příští rok bych jela klidně 
zase. 
Elenka: Recitovala jsem báseň Pohádka o princezně a 
pávech. Myslím, že se mi to povedlo. Nejvíc mě bavilo 
recitovat a nakupovat. Měla jsem trošičku trému. 

      Zima v roce 1931/32 byla v celku velmi mírná. 
Sněhu bylo velmi málo, trval jen do poloviny ledna a po-
tom téměř nebyl, takže na saních a lyžích se skoro ne-
jezdilo. Jarní mrazíky trvaly však až do dubna. Počasí 
jarní a letní v r. 1932 bylo suché a teplé. Úroda z roku 
1932 ukazuje se velmi dobrá. Ceny másla, vajec, masa, 
ovoce zůstaly téměř nezměněny.        
     Ve II. a III. třídě veden třídními učiteli, rovněž 
i ve Slavětíně, Dorost Českosl. červ. kříže. 

      Řídící učitel Řeřucha, jako pokladník místní Kampe-
ličky, vedl Školní střádalnu. Vlivem tíživých poměrů čin-
nost vkladová byla značně menší. Více bylo vybráno 
než uloženo. Děti ušetřenými vklady hradí svoje potřeby 
místo nezaměstnaných rodičů.        
     Dne 5. 12. v Slavětíně a 6. 12. 31 v Oudoleni uspo-
řádaly Dorosty Č. č. kříže přednášky se světelnými ob-
razy „Návrat českých legií do vlasti“ a „Tři pohádky“. 
Promítal učitel V. Žák, přednášel ř. uč. Řeřucha 

HISTORIE – PAMĚTNÍ KNIHA OBECNÍ ŠKOLY V OUDOLENI - POKRAČOVÁNÍ 

 

Foto: ZŠ 
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v Oudoleni a uč. Knob ve Slavětíně. Účastnilo se v Ou-
doleni na 250 lidí a 100 dětí, v Slavětíně na 120 lidí a 
30 dětí.     
     Místní školní rada zabývala se konečně v tomto škol. 
roce otázkou novostavby škol. budovy. Zařadila do 
obecního rozpočtu 15.000 Kč na zakoupení místa, jeho 
schválení a pořízení plánů a rozpočtu. Situační plánky 
míst navržených pro stavbu zhotovil říd. učitel. Z nich 
parcela č. kat. 42, náležející p. Karlu Musilovi, rol. č. 24, 
byla při komisionálním ohledání schválena. Při té příle-
žitosti navštívili a prohlédli školu zdejší a expozituru sla-
větínskou členové komise: pp. Dr. Tichý, okresní hejt-
man, okres. škol. inspektor, okresní lékař a technický 
znalec. Plány na stavbu rovněž podány, však jako ne-
vyhovující dosud neschváleny. Zařazením částky na 
přípravné práce překročen obecní rozpočet, který nebyl 
proto zemským úřadem schválen. Poněvadž obec 

slavětínská nepřistoupila na společnou stavbu školy pro 
obě obce a chce si stavěti svou školu v Slavětíně, 
usnesla se místní školní rada i obecní zastupitelstvo ne-
trvati dále na požadavku společné školní obce, jak byla 
doposud, ale usnesla se, aby nebrzdila dalšího jednání, 
že propouští Slavětín, aby mohl žádati o odškolení a zří-
zení samostatné jednotřídní školy. Vliv tíživé nynější si-
tuace a kvapně vzrůstající nezaměstnanost v průmyslu 
textilním odráží se na celém jednání o neodkladné 
otázce stavby obou škol na velkou škodu této akce. 
      Ze školy oudoleňské propuštěny 4 děti, z exposituře 
5 dětí. Do naší školy přijato však proti tomu 23 nováčků, 
na expozituře 6 dětí. Nově na měšťanskou školu do Bo-
rové odhlásilo se z Oudoleně 11, ze Slavětína 1 žák. 
     Školní rok 1931 - 32 skončil se 28. června 1932 ob-
vyklou školní slavností.  

(V ukázce je zachována původní pravopisná úprava.) 

Ivana Fajnorová: EMILKA 
      Emilka přišla na svět za první re-
publiky na dědině nedaleko Brna a 
odešla z něho, když se její země stala 
znovu svobodnou. Tento kraj nikdy ne-

opustila a svůj život prožila ve 20. sto-

letí plném událostí, jejichž důsledky 
ovlivnit neuměla. Přestože byl Emilčin 
život protkán radostmi i bolestmi obyčejného člověka, 
nikdy neztratila sílu jim statečně čelit. Tento román je 
o opravdové lidskosti, o kráse čirého dobra a o duších 
obyčejných lidí, jejichž příběhy známe i ze svého vlast-
ního okolí. 
 

Martin Moravec: MAREK DVOŘÁK: MEZI NEBEM 

A PACIENTEM 
      Při jeho práci jde o vteřiny. Během nich se musí roz-
hodnout, vytěsnit emoce a často si i sáhnout na dno. 
Lékař letecké záchranky Marek Dvořák takové situace 
zažívá denně a teď i vás vezme do světa, o kterém snil 
už jako malý kluk. 

      Jak vypadá práce doktora ve vr-
tulníku? Na které vzlety nikdy nezapo-
mene? Kdy měl při zásahu strach a co 
už by ve službě nechtěl zažít? Je to 
vyprávění, při kterém se občas tají 
dech. Chvílemi je dojemné a jindy vás 
naopak rozesměje. Taky vás naučí, 
že při první pomoci se není čeho bát, 
a možná i přiměje víc přemýšlet nad 
tím, co v životě děláte.  
      Dvořák je mezi českými doktory svéráz. A to nejen 
kvůli mnoha tetováním, která má po těle. Pro kontro-
verzní názor nejde daleko, má osobitý smysl pro humor, 
ale zároveň je na každé jeho větě znát, jak moc medicí-
nou žije. Když vypráví o pacientce, která ho po několika 
měsících od těžkého úrazu překvapila návštěvou a 
u které si myslel, že nemohla přežít, dojde i na slzy. 
      Otázky mu kladl Martin Moravec, jehož předchozí 
knižní rozhovory s neurochirurgem Vladimírem Bene-
šem, pilotem Davidem Heclem a vyšetřovatelem Jose-
fem Marešem se staly bestsellery. 
        

ŠACHOVÝ ODDÍL INFORMUJE… 

LOŇSKÝ VÍTĚZ ŠACHOVÉ SOUTĚŽE 

O POHÁR STAROSTKY OBHÁJIL 

PRVENSTVÍ 
      Na Bílou sobotu uspořádal TJ Sokol 
Oudoleň v kulturním domě šachový turnaj 
(již 6. ročník). Sešlo se 20 šachistů, kteří 
poměřili své dovednosti v královské hře. 
Turnaj se hrál na 7 kol s hracím tempem 
2 x 15 minut a v poledne už se pomalu rý-
sovaly výsledky. 
      Celý turnaj proběhl v přátelské atmo-
sféře a vydařil se. Jen zamrzela poměrně 
nízká účast... 
      Po odehrání poslední partie došlo k vy-
hlášení výsledků. Kategorii mladších vy-
hrála Lenka Zvolánková, na druhém místě 
skončila Emča Janáčková a na bronzové 
pozici Anežka Holasová. 

OBECNÍ KNIHOVNA OUDOLEŇ - NOVINKY 

 

 

TJ SOKOL OUDOLEŇ 

 

Foto: Kateřina Chvojková 



 

  
OUDOLEŇSKÉ LISTY 4/2024 8 

     Je těžké vyhrát, ale ještě těžší loňskou výhru obhájit. 
To se však Štěpánovi Zvolánkovi podařilo, i letos opa-
noval 1. příčku s 6,5 body a zaslouženě si domů odnesl 
velký putovní pohár. Za ním o bod méně skončil na stří-
brné příčce Tom Benc a na stupně vítězů je doprovodil 
ještě Marek Doležel, který získal 5 bodů. Nepopulární 
bramborová medaile připadla Matyášovi Slámovi, který 
měl rovněž 5 bodů. 
     Oceněni byli i dva nejmladší hráči - Anetka Janáč-
ková a Tomík Antl. 

      Na vyhlášení se potom dostavila paní starostka 
Blanka Zvolánková, která předtím poslala pro všechny 
plnou mísu nadýchaných jidášů. 
      Děkujeme panu Smejkalovi za losování kol, paní 
Stránské za poskytnutí občerstvení v místním pohostin-
ství a obecnímu úřadu za poskytnutí prostor pro turnaj. 
Velké poděkování patří i sponzorům, Jiřímu Kryštofkovi 
a Pavlu Slámovi, kteří věnovali ceny na turnaj. 
      Doufáme, že se příští rok opět sejdeme a snad 
ve větším počtu.                                  Kateřina Chvojková 

POSLEDNÍ ZÁPAS REGIONÁLNÍ SOUTEŽE JE 

ZA NÁMI       
       24. března jsme odehráli 9. kolo Regionální sou-
těže, kdy jsme zavítali do Havlíčkova Brodu. S místním 

celkem jsme remizovali 2,5 : 2,5 a tímto jsme si zatím 
pojistili 2. příčku v tabulce. V posledním 10. kole máme 
volno, tudíž toto byl náš poslední zápas. Naše sestava 
byla: Štěpán Zvolánek, Milan Chvojka, Petr Zvolánek, 
Mojmír Smejkal a Matyáš Sláma.                 Milan Chvojka 

STOLNÍ TENIS INFORMUJE… 

VÍTĚZNÉ TAŽENÍ REGIONÁLNÍ SOUTĚŽÍ 
       V posledním kole RS 4 jsme doma přivítali hráče 
ze Světlé nad Sázavou. Tento zápas byl velice důležitý, 
jedině vítězství nad favorizovaným týmem (hrají zde dva 
hráči z divize, což je o 6 soutěží víc než naše RS 4) nám 
mohlo zajistit první místo a tím pádem postup do RS 3, 

což bylo od začátku sezony naším velkým přáním a cí-
lem. Náš tým po nervy drásajícím průběhu soupeře 
udolal nejtěsnějším výsledkem 10 : 8, čímž si splnil po-
stupový sen.  
       Společnými silami ve složení Zdeněk Ondráček, Jiří 
Kryštofek, Milan Chvojka ml., Zdeněk Benc, Stanislav 
Moravec, Tomáš Benc, Vojta Zvolánek, Jan Kubát a Mi-
lan Chvojka st. jsme to dokázali!                  Milan Chvojka 

SEDM ZPRÁV Z VYSOČINY: ZAČÍNÁ TURIS-

TICKÁ SEZÓNA, VYSOČINA SE BUDE HÝBAT A 

SENIORŮM NABÍZÍME DIVADLO ZDARMA 
     Svůj příspěvek pro Vás občany Vysočiny začínám 
tentokrát skvělou zprávou. Veřejnost a to zdaleka nejen 
z Vysočiny rozhodla, že náš kraj – naše Vysočina je 
nejpopulárnější turistickou destinací České republiky. 
Kraj Vysočina totiž ovládl tradiční anketu s názvem Kraj 

mého srdce, kterou pravidelně vyhlašuje turistický portál 
Kam po česku. Anketa po dvanáct let mapuje míru po-
pularity domácích turistických destinací. Už vloni bylo 
umístění Vysočiny skvělé a letos se díky hlasům veřej-
nosti stala absolutním vítězem ankety. Díky za toto vy-
nikající umístění a vlastně i zpětnou vazbu od domácích 
i návštěvníků patří nejen krajské destinační agentuře 
Vysočina Tourism, ale i všem hoteliérům, 

KRAJSKÝ ÚŘAD KRAJE VYSOČINA – SLOVO HEJTMANA 

 

Foto: Kateřina Chvojková 



 

  
OUDOLEŇSKÉ LISTY 4/2024 9 

poskytovatelům služeb, provozovatelům památek a re-
gionálních atraktivit, ale i zástupcům lokálních destinač-
ních společností a samotným městům a obcím, které 
často rozvoji turismu věnují velkou pozornost. 
Vesnice roku Kraje Vysočina: Až do 26. dubna 2024 
se mohou i vaše obce přihlásit do krajského kola 
28. ročníku soutěže Vesnice roku. Nově se mezi oceně-
ními objeví fialová stuha za inovativní řešení. Loni byla 
zlatou stuhou (tedy cenou pro krajského vítěze) oce-
něna Nová Ves u Nového Města na Moravě. 
Je čas na přihlášky do letní Mladé univerzity: Pře-
shraniční Mladá univerzita se letos koná od 4. do 
9. srpna 2024 v rakouském městě Raabs an der Thaya 
a v Jihlavě. Hlavním tématem pro letošní rok je „Freund-
schaft ohne Grenzen – Přátelství bez hranic“. Program 
je určen pro děti ve věku 11–15 let, je kladen zvláštní 
důraz na to, aby se děti a mládež seznámily s českou 
i rakouskou kulturou. Veškerý program probíhá dvojja-
zyčně, a tak děti nepotřebují aktivně znát německý ja-
zyk. Bližší informace jsou průběžně zveřejňovány na in-
ternetové adrese https://www.jungeuni-waldviertel.at/. 
Na stejné adrese je možné děti přihlásit do vyčerpání 
kapacity. 
Strategie ochrany krajinného rázu Kraje Vysočina 
(SOKR): Krajská rada projednala aktualizovanou verzi 
SOKR. Jde o důležitý dokument, který zohledňuje jeden 
z veřejných zájmů našeho kraje – ochranu krajiny. Bude 
sloužit jako další podklad k možnému plánování a umis-
ťování fotovoltaických a větrných elektráren a upozor-
ňovat na výskyt cenných přírodních a kulturněhistoric-
kých jevů, případně na možné kolizní situace. Strategie 
ochrany krajinného rázu je zpracována formou mapo-
vých podkladů a doprovodné textové části a bude k ní 
přihlíženo v průběhu povolovacího řízení u záměrů ob-
novitelných zdrojů energie v katastrech obcí.  

Divadlo pro seniory zdarma: Po loňském úspěchu 
edukativních divadelních představení přidává Kraj Vy-
sočina další vystoupení zaměřené na bezpečné užívání 
internetu, které má především seniory upozornit na 
možná rizika a podvody. Herci jihlavského Divadla na 
Kopečku upozorní ve scénkách na nejčastější podvody, 
které hrozí v online světě, poradí, jak se proti nim bránit 
a co dělat. Program akce počítá i s malým koncertem 
hitů Karla Gotta v podání kapely Karel Gott revival Mo-
rava a hosté mohou navštívit stánky organizací prezen-
tující seniorské služby. Představení, která jsou pří-
stupná zdarma, jsou naplánována: 28. 3. Havlíčkův 
Brod, 11. 4. Žďár nad Sázavou, 9. 5. Třebíč, 30. 5. Pe-
lhřimov, 13. 6. Jihlava.  
Zasportujte si s Vysočinou v pohybu: V termínu od 
8. do 14. dubna 2024 se bude konat třetí ročník akce 
Vysočina v pohybu. K týdnu sportu zdarma se přihlásily 
desítky vnitřních sportovišť, která nabídnou své volné 
kapacity a umožní veřejnosti rekreačně sportovat. Volné 
termíny pro protažení těla ve vašem okolí najdete na in-
ternetové adrese vysocinavpohybu.cz. 
Sedmidenní jízdenka ušetří cestujícím peníze: Po-
kud patříte k pravidelným cestujícím využívajícím Veřej-
nou dopravu Vysočiny, tzn., že jezdíte autobusem nebo 
vlakem pravidelně např. celý týden do zaměstnání nebo 
do školy, řekněte si při nákupu jízdenky o její sedmi-
denní variantu. Výhoda se projeví už při osmé cestě. 
Jízdenka se vyplatí žákům i těm, kteří pracují na směny 
a dojíždí do zaměstnání i o víkendu. Více na verejnado-
pravavysociny.cz nebo idsvdv.cz. 
      O další důležité informace týkající se fungování 
Kraje Vysočina a práce pro občany se s Vámi podělím 
opět za měsíc.  
                      Vítězslav Schrek, hejtman Kraje Vysočina 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

UPOZORNĚNÍ 
 
Vážení spoluobčané, 

v poslední době se množí případy volného pobíhání 
domácího zvířectva (psů, domácí drůbeže atd.) po ve-
řejném prostranství naší obce. 

Na základě upozornění občanů na tyto případy dů-
razně připomínáme, že takovéto jednání je v rozporu 
s níže uvedenými ustanoveními příslušných zákonů a 
jako takové může být velmi citelně postihováno. 

Jako příklady možného postihu za nedodržení pří-
slušných ustanovení zákonných předpisů na tomto 
úseku uvádíme: 

 

Hospodářská zvířata (drůbež, atd.) 

Podle ustanovení § 11 odst. 2 zákona 
č. 246/1992 Sb. na ochranu zvířat proti týrání, ve znění 
pozdějších předpisů (dále jen „zákon na ochranu zví-
řat“), je každý chovatel hospodářských zvířat povi-
nen učinit opatření nezbytná pro zabránění úniku 
zvířat. Porušení této povinnosti je přestupkem podle 
§ 27 odst. 3 písm. e) zákona na ochranu zvířat a hrozí 
za něj pokuta až do výše 50.000 Kč. 
 
Zvířata v zájmových chovech (psi, atd.) 

Podle ustanovení § 13 odst. zákona č. 246/1992 Sb. 
na   ochranu  zvířat  proti  týrání,  ve  znění  pozdějších 

PLÁNOVANÉ AKCE 2024 

11. 4. Čaj o páté Obec 

12. 4. Čistá Vysočina Obec  

17. 4. Zasedání zastupitelstva Obec 

19. - 21. 4. Svoz velkoobjemového odpadu Obec 

26. 4. Posezení se seniory Obec 

KULTURA – INZERCE - FOTOOKÉNKO 

 

ŽIVOTNÍ  JUBILEUM 
 

V měsíci dubnu oslaví 
výročí narození: 

 

Božena Tomková, Oudoleň 114 
 

BLAHOPŘEJEME! 
 

 

https://www.jungeuni-waldviertel.at/
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předpisů (dále jen „zákon na ochranu zvířat“), je každý, 
kdo chová zvíře v zájmovém chovu (tedy například 
psa apod.), povinen učinit opatření proti úniku zví-
řat. Porušení této povinnosti je přestupkem podle § 27 
odst. 2 písm. f) zákona na ochranu zvířat a hrozí za něj 
pokuta až do výše 50.000 Kč. 
 
Pobíhání zvířat po pozemních komunikacích 

Podle ustanovení § 60 odst. 11 zákona 
č. 361/2000 Sb., o provozu na pozemních komunika-
cích, ve znění pozdějších předpisů, je vlastník nebo 
držitel domácích zvířat povinen zabránit pobíhání 
těchto zvířat po pozemní komunikaci. Porušení této 
povinnosti je přestupkem podle § 125c odst. 1 písm. k) 

zákona o provozu na pozemních komunikacích a hrozí 
za něj pokuta 1.500 – 2.500 Kč nebo podle § 125c 
odst. 7 písm. a) pokuta až 2.000 Kč příkazem na 
místě. 

 
Znečištění veřejného prostranství zvířetem 

Podle ustanovení § 5 odst. 1 písm. f) a § 5 odst. 2 
písm. b) zákona č. 251/2016 Sb., o některých přestup-
cích se přestupku dopustí každý, kdo znečistí ve-
řejné prostranství (týká se i znečištění veřejného 
prostranství vlastním psem, jiným domácím či hos-
podářským zvířetem apod.). Za tento přestupek hrozí 
podle § 5 odst. 3 písm. c) zákona č. 251/2016 Sb. o ně-
kterých přestupcích pokuta až do 20.000 Kč. 
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Pod odborným dohledem pana Jaromíra Petruželky provedl pracovník obce Michal Blažek jarní řez stromů v aleji i ve školní zahradě. 

Foto: ZŠ 

Děkujeme všem, kteří nám pomáhají ve škole sbírat hliník. Má to smysl. Na začátku 

března jsme do sběru odevzdali 122 kg hliníku a na účet školy si tak připsali 1952 Kč. 

Foto: ZŠ 

Žáci základní školy udělali u školy vzácný 

objev, všimli si rosničky zelené, která je 

ohroženým druhem a je zákonem přísně 

chráněna. Foto: ZŠ 

mailto:obec@oudolen.cz
http://www.oudolen.cz/

